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علی ابدالی در بازدید از نمایشگاه تراکنش 
دهم مطرح کرد

بانک سینا با مشارکت بازیگران 
اکوسیستم در مسیر بانکداری 

هوشمند

مدیرعامل بانک سینا در بازدید از نمایشگاه 
تقویت  سینا  بانک  گفت:  دهم  تراکنش 
زیرساخت های فناوری را با جدیت دنبال می کند 
و با استفاده از تمامی ظرفیت ها  و بهره گیری از 
تکنولوژی روز به دنبال دیجیتالی کردن عملیات 

بانکی و هوشمندسازی بانک سینا است.
علی  سینا،  بانک  روابط عمومی  گزارش  به 
ابدالی در حاشیه نمایشگاه تراکنش دهم گفت: 
بانک سینا نیز مانند سایر بانک ها با استفاده از 
قابلیت های شرکت های فناوری، درصدد تقویت 
پلتفرم های  و  دیتاسنتر  زیرساخت،  شبکه های 
در جهت  کامل  آمادگی  با  تا  است  دیجیتالی 

بانکداری هوشمند گام بردارد.
ابدالی گفت: بانک ها چاره ای جز حرکت در 
با  نمی توانند  و  ندارند  دیجیتال  اقتصاد  مسیر 
و  قدیمی  رویکردهای  و  ساختارها،سازوکارها 
سنتی حرکت کنند؛ به همین جهت بانک ها با 
درک مسئله و واقعیت های روز، پیشتاز دیگر 
سازمان ها در عرصه تکنولوژی و فناوری اطلاعات 
هستند و با شکل دادن محیط، نقش شایانی در 

توسعه اقتصاد دیجیتال دارند.
کرد:  اظهار  ادامه  در  سینا  بانک  مدیرعامل 
امروزه فضای اقتصاد، اشتراکی و دیجیتالی شده 
است و بانک سینا نیز با پیروی از این رویکرد 
به  اکوسیستم، حرکت  بازیگران  با  و مشارکت 
سمت هوشمندسازی در بستر هوش مصنوعی 

را آغاز کرده است.
هر  تراکنش  رویداد  کرد:  خاطرنشان  ابدالی 
و  شده  برگزار  گذشته  سال های  از  بهتر  سال 
مخصوصا طی این چند سال اخیر در حوزه هوش 
مصنوعی و بلاکچین که موضوعات روز صنعت 
نوآوری هایی  و  اقدامات  است،  بانکی  و  مالی 
مطلوبی را در این حوزه به نمایش گذاشته است 
کرده  جلب  خود  به  را  بیشتری  علاقمندان  و 

است.
وی با اشاره به نقش موثر هوش مصنوعی در 
حوزه فناوری اطلاعات گفت: در این نمایشگاه 
حضور فین تک ها و استارتاپ ها در حوزه اقتصاد 
بسیار  رمزارزها  و  مصنوعی  هوش  دیجیتال، 
بانک سینا هم در حمایت مالی  بود و  پررنگ 
فناورانه،  کسب وکارهای  و  شرکت ها  این  از 
تفاهم نامه های خوبی منعقد کرده است و آماده 

همکاری بیشتر در این عرصه می باشد.

صدور دسته چک بانک ایران زمین 
فقط با احراز نشانی متقاضی از 

ابتدای بهمن

تمامی  ارائه  بانک مرکزی  طبق دستورالعمل 
از 30 دی سال جاری مستلزم  بانکی  خدمات 

تایید کدپستی و کد ملی فرد است.
به گزارش روابط عمومی؛ افتتاح حساب جاری 
نشانی  احراز  به  منوط  چک  دسته  دریافت  و 
الزام خود  و  اشخاص  اقامت  )کدپستی( محل 
از  اقامت  اظهاری املاک تحت تملک و محل 
سوی اشخاص حقیقی در سامانه ملی املاک و 

اسکان کشور است.
مراجعه  با  توانند  می  متقاضیان  رو  این  از 
ثبت  کشور جهت  اسکان  و  املاک  به سامانه 

اطلاعات خود اقدام کنند.
لازم به ذکر است مشتریان گرامی می توانند 
جهت کسب اطلاعات بیشتر با مرکز ارتباط با 
مشتریان بانک ایران زمین به شماره 02124809 

تماس حاصل کنند.

انتصاب مشاور مدیرعامل در امور 
سرمایه گذاری

مدیرعامل  بانک آینده، طی   حکمی جناب آقای 
سیدمهدی   مقدسی را به سمت مشاور در امور 
هلدینگ  مدیره  هیأت  رئیس  و  سرمایه گذاری 

تابای بانک آینده،  منصوب کردند.
به گزارش روابط عمومی بانک آینده؛ جناب آقای 
دکتر اسکندری مدیر عامل بانک آینده طی حکمی 
سمت  به  را  مقدسی  سید مهدی  جناب آقای 
هیأت  رئیس  و  سرمایه گذاری  امور  در  مشاور 
مدیره هلدینگ تابای بانک آینده منصوب کردند.
آقای مقدسی دارای مدرک تحصیلی دکترای 
مدیریت کسب و کار و سوابق مدیریتی و حرفه ای 
متعدد از جمله:  نماینده مجلس شورای  اسلامی 
معاون  معادن،  و  صنایع  کمیسیون  عضو  و 
سازمان شهرداری های کشور، عضو هیأت مدیره 
عضو  پارسیان،  بانک  سرمایه گذاری  هلدینگ 
بانک  به  وابسته  ایرانیان  اطلس  مدیره  هیأت 
سپه، عضو  هیأت مؤسس و نائب رئیس هیأت 
مدیره بیمه ما )ملت ایران(، مدیرعامل و عضو 
هیأت مدیره هلدینگ بهساز مشارکت های بانک 
ملت )وابسته به بانک ملت( وشهردار کلان شهر 
حکم،  این  در  اسکندری  دکتر  می باشد.  کرج 
با  امیدواری کردند: جناب آقای مقدسی  اظهار 
بهره گیری از دانش و تجارب ارزنده خود و جلب 
مشارکت سایر همکاران در انجام وظایف و امور 

محوله، موفق و مؤید باشند.

استقبال از همایش تخصصی 
حسابرسی فناوری اطلاعات در 

دهمین رویداد تراکنش ایران

به گزارش روابط عمومی مؤسسه اعتباری ملل، 
فناوری  حسابرسی  تخصصی)جایگاه  همایش 
اطلاعات IT Audit ( که با حمایت این مؤسسه 
در دهمین رویداد تراکنش ایران برگزار شد، مورد 
و  دانشجویان  متخصصان،  گسترده  استقبال 
قرار  بانکداری  و  اطلاعات  فناوری  حوزه  فعالان 
گرفت. این رویداد روز سه شنبه، 18 دی ماه 1403، 
در مرکز آفرینش های کانون پرورشی فکری کودکان 
و نوجوانان برگزار شد و به یکی از نشست های مهم 
در زمینه فناوری اطلاعات و حسابرسی در صنعت 

بانکداری تبدیل شد.
و  آگاهی  ارتقای  هدف  با  که  همایش  این 
زمینه  در  شرکت ها  و  متخصصان  توانمندسازی 
برگزار  اطلاعات  فناوری  حسابرسی  اهمیت 
دانشجویان،  سوی  از  مثبتی  بازخوردهای  شد، 
متخصصان و مدیران بانکی دریافت کرد. محورهای 
این نشست شامل شناسایی چالش های  کلیدی 
در  نوآورانه  رویکردهای  ارائه  حسابرسی IT و 
مدیریت فناوری اطلاعات بود. استقبال ویژه از این 
رویداد، نشان دهنده ضرورت غیرقابل انکار و توجه 

به ارتقای استانداردهای حسابرسی است.
در این نشست، چهره های برجسته ای همچون 
 ، ظهرابی  مسعود   ، پروین  علیزاد  آیدین  دکتر 
مهندس مجتبی احمدی و دکتر مسعود دست پاک 
تجربیات  دیدگاه ها،  ارائه  به  و  داشتند  حضور 
فناوری  حسابرسی  حوزه  در  نوین  راهکارهای  و 

اطلاعات پرداختند.
مؤسسه اعتباری ملل، به عنوان یکی از حامیان 
پیشرو در توسعه دانش تخصصی و فناوری های 
نوین در صنعت بانکی کشور، این رویداد را مسیری 
مهم برای پیشبرد اهدافی همچون بهبود فرآیندهای 
حسابرسی بانکی و ارتقای زیرساخت های فناوری 
می داند. این مؤسسه همواره با تعهد به حمایت 
از این قبیل رویدادها، به تقویت بسترهای لازم در 

صنعت مالی و بانکی کشور می پردازد.
این گزارش می افزاید : شرکت فناوری اطلاعات 
فام که همواره با ارائه خدمات متنوع و حمایت از 
بسترهای نوین، نقش موثری در پیشبرد اهداف 
نشست  این  در   ، می کند  ایفا  مؤسسه  فناورانه 
نیز حضور  موثری داشته است .لذا شرکت ها و 
سازمان هایی که به دنبال آشنایی و به کار گیری 
برای  می توانند  باشند،  می  دنیا  روز  فناوری های 
هماهنگی و بهره مندی از خدمات پیشرفته فناوری 
 43698157 به شماره  فام  شرکت  با  اطلاعات، 

تماس حاصل فرمایند.

خدمات سامانه موبایل بانک مبتنی 
بر سیستم عامل Android بانک 

رفاه کارگران افزایش یافت

متمایز  و  مطلوب  خدمات  ارائه  هدف  با 
و  نیازها  رفع  راستای  در  و  مشتریان  به 
درخواست های متنوع آنان، سامانه موبایل بانک 
مبتنی بر سیستم عامل Android بانک رفاه 

کارگران به روزرسانی شد.
به گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، در 
فراموشی رمز  "امکان  به روزرسانی خدمت  این 
و فعال سازی درگاه های موبایل بانک و اینترنت 
بانک از طریق احراز هویت تصویری" به مجموع 

خدمات پرکاربرد این سامانه افزود شد. 
بر اساس این گزارش، در حال حاضر امکان 
بر  مبتنی  بانک  موبایل  جدید  نسخه  دریافت 
کارگران  رفاه  بانک   Android عامل  سیستم 
ورود  برای  دروازه ای  عنوان  به   3.8.4 نگارش 
به بانکداری دیجیتال و بدون شعبه، از طریق 
https:// اینترنتی نشانی  به  بانک  این  سایت 

اینترنتی  فروشگاه  www.refah-bank.ir و 
کافه بازار فراهم است.

 چند ماه قبل که مسعود پزشکیان توانست به پاستور 
راه یابد، کمتر کسی تصور می کرد که پس از مدتی 
کوتاه زمزمه های از استیضاح وزیر اقتصادش به گوش 

برسد.
عبدالناصر  گذشته،  روزهای  در  راستا  همین  در   
رئیس کل  فرزین،  و محمدرضا  اقتصاد،  وزیر  همتی، 
بانک مرکزی، با اعضای کمیسیون اقتصادی و نمایندگان 
جلساتی را برگزار کرده اند. بااین حال به نظر می رسد که 

این جلسات به نتیجه مطلوب نرسیده است.
بانک مرکزی دوباره قربانی می دهد؟

به گزارش خبرآنلاین، انتشار اظهارات همتی درباره 
کف نرخ دلار در محدوده 73 هزار تومان، باعث ایجاد 
التهابی قابل توجه در بازار ارز شد و حتی تکذیب این 
این  تأثیرات منفی  نتوانست  نیز  او  از سوی  موضوع 
اتفاقات را جبران کند. همتی اعلام کرده بود که فیلم 
او  است.  شده  منتشر  گزینشی  به صورت  سخنانش 
می توانست با انتشار فیلم کامل اظهاراتش، اثرات خبر 
نادرست منتشر شده را کاهش دهد، اما این اقدام در 
برنامه های او قرار نگرفت. همین امر موجب شده که 
عده ای از نمایندگان به فکر استیضاح بیفتند. برخی از 
نمایندگان می گویند سکوت کنیم تا دلار 100 هزار تومان 

شود؟ 
رئیسه  هیئت  نادری، عضو  احمد  رابطه  در همین 
مجلس شورای اسلامی، در گفت وگویی به ثبت رسمی 
دو طرح استیضاح وزرای دولت) وزیر اقتصاد و وزیر 
نفت(  در سامانه مجلس خبر داد و گفت: علاوه بر این 
دو طرح، برخی استیضاح های دیگر به صورت شفاهی 
مطرح شده اند، اما تنها طرح هایی که حداقل 10 امضا 
دارند و به طور رسمی ثبت شده اند، مورد بررسی قرار 
می گیرند. تاکنون استیضاح وزیر نفت با 23 امضا و 

وزیر اقتصاد با بیش از 70 امضا ثبت شده است. 
همتی در مرداد 1397 به عنوان رئیس بانک مرکزی 
منصوب شد و در خرداد 1400 از بانک مرکزی رفت. 
بر اساس اطلاعات موجود، قیمت ارز در اوایل مرداد 
1397 حدود 9500 تا 10 هزار تومان بود و در خرداد 

1400 به 24 هزار تومان افزایش یافت.
 نکته مهم دیگر این است که در چند وقت اخیر این 
برای  فرزین  زیاد  به احتمال  که  آمده  به وجود  گمانه 
جلب رضایت وزیر اقتصاد و اعمال تغییرات در رهبری 
ارزی بانک مرکزی، یکی از مقامات ارشد خود را فدای 
این فرد قربانی،  این هدف خواهد کرد. ممکن است 

محمد آرام، معاون ارزی او باشد.
استیضاح وزیر اقتصاد احمدی نژاد و روحانی

 البته در چند دهه اخیر، وزرای اقتصادی بارها در 
میان  از  و  یافته اند  حضور  اسلامی  شورای  مجلس 
آن ها، دو نفر استیضاح شده اند. شمس الدین حسینی 
دولت های  در  اقتصادی  وزرای  کرباسیان  مسعود  و 

احمدی نژاد و روحانی.
 جالب اینجاست که پس از هر استیضاح و برکناری، 
به آن ها  بلکه  نه تنها حل نشده،  اقتصادی  مشکلات 

افزوده شده است.
 همچنین استیضاح همتی در حالی کلید خورده که در 
آن زمان که پزشکیان راهی پاستور شد مردم و فعالان 
اقتصادی بر این باور بودند کشور در حال پوست اندازی 
جذب  دنبال  به  رئیس جمهور  و  است  اقتصادی 

متخصصانی است تا اقتصاد بیمار ایران را بهبود بخشد. 
در این راستا، حمایت علی طیب نیا، وزیر سابق اقتصاد 
که به عنوان طبیب تورم ایران شناخته می شود، به عنوان 
فرمانده اقتصادی دولت مسعود پزشکیان، موجی از 
امید را در میان مردم ایجاد کرد. اما پس از گذشت چند 
ماه، به نظر می رسد که مردم متوجه شده اند که دولت 
ساکنان  و  نداده  تحویل  شده ای  زین  اسب  سیزدهم 

پاستور با چالش های جدی روبرو هستند.
حمایت قالیباف از تیم اقتصادی دولت

 البته اگرچه محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای 
برای  مناسبی  زمان  اکنون  که  است  معتقد  اسلامی 
ارزیابی عملکرد تیم اقتصادی دولت نیست؛ اما گروهی 
دیگر بر این باورند که تیم اقتصادی دولت پزشکیان 
بیش از حد منفعل عمل کرده است. این ادعا باتوجه به 
نوسانات قیمت ارز، طلا و سکه تقویت می شود. به 
گفته این افراد، سیاست های پولی و نرخ ارز از عوامل 
به  دولت  یک  اقتصادی  عملکرد  در سنجش  کلیدی 
شمار می روند و تغییرات در قیمت ارز می تواند تأثیرات 
قابل توجهی بر تجارت خارجی، نرخ تورم، رشد اقتصادی 

و سایر جنبه ها داشته باشد.
رشد محسوس دلار در چند ماه 

تحلیل نمودار شاخص ارزی در تهران نشان دهنده 
که  روزی  است.  دلار  قیمت  قابل توجه  افزایش 
عبدالناصر همتی به خیابان باب همایون رفت، قیمت 
دلار در محدوده 58 هزار تومان قرار داشت، اما چند 
ماه بعد به سطوح روانی حساسی رسید. البته در این 
مدت، عوامل متعددی در این تغییرات نقش داشتند 

و  خاورمیانه  تحولات  به  می توان  آن ها  جمله  از  که 
جراحی ارز نیمایی اشاره کرد که به عنوان دو عامل اصلی 

این افزایش قیمت ارز شناخته می شوند.
پشت پرده گرانی دلار از زبان فرزین 

 در این شرایط، محمدرضا فرزین، رئیس کل بانک 
مرکزی، اعلام کرده است که نرخ دلار در بازار ایران 
تحت تأثیر یک کانال آمریکایی قرار دارد. به گفته 
برخی افراد، این کانال که با نام »بن بست« شناخته 
می شود، هر روز ساعت 9 صبح نرخ دلار را اعلام 
مستقر  آمریکا  در  آن  سرورهای  تمامی  و  می کند 
هستند. در این زمان، هیچ معامله ای انجام نمی شود 
و این کانال نرخ را تعیین می کند که صرافی ها نیز بر 

اساس آن عمل می کنند.
اظهارات  این  به  واکنش  در  نیز  اقتصادی  فعالان   
بیان می کنند که این نخستین بار نیست که مسئولان 
اقتصادی دولت از پذیرش مسئولیت خود طفره می روند 

و افزایش قیمت ها را به گردن دیگران می اندازند.
 پیش ازاین نیز در اواخر دهه 1380 و اوایل 1390، 
معاون اول محمود احمدی نژاد افزایش قیمت دلار را به 
فردی به نام »جمشید بسم الله« نسبت داد که به گفته 
او قیمت ها را قبل از شروع بازار اعلام می کرد. همچنین 
در سال 1397، با افزایش قیمت سکه طلا، مسئولان 
به جای اشاره به تحریم ها و مشکلات اقتصادی، فردی به 
نام »وحید مظلومین« را به عنوان عامل افزایش قیمت 

معرفی کردند که بعدها محاکمه و اعدام شدند.
مدیران دولتی روزه سکوت گرفته اند!

 نکته عجیب ماجرا آنجاست که مقامات دولت 

چهاردهم در مواجهه با افزایش نرخ ارز و شایعات 
مربوط به آن، واکنشی نشان نداده اند. پورمحمدی، 
از  مقامات  سایر  و  برنامه وبودجه،  سازمان  رئیس 
جمله سخنگوی دولت و معاون رئیس جمهور در برابر 
این موضوع سکوت کرده اند، درحالی که در گذشته به 
مسائل ارزی واکنش نشان می دادند. همچنین، در 
سال های گذشته، مقامات دولتی به صراحت اعلام 
کرده اند که دولت از افزایش نرخ ارز نفعی نمی برد و 

خواهان تضعیف پول ملی نیست.
 در همین حال، سایر وزارتخانه های مرتبط با تأمین 
ارز در ایران نیز به طورکلی رویکرد سکوت را در پیش 
گرفته اند. وزارت صمت هنوز گزارشی درباره وضعیت 
واقعی اقتصاد منتشر نکرده است که نشان دهد آیا 
چرخ های این اقتصاد به حرکت درآمده اند یا خیر. 
عدم ارائه تحلیل دقیق از وضعیت واقعی اقتصاد 
ایران، فضایی را برای سیاه نمایی و ایجاد نگرانی در 
میان مردم فراهم می آورد.  اگرچه آمارهای صادرات 
اما  می شود،  نگهداری  محرمانه  به صورت  نفت 
اظهارات وزیر نفت درباره وضعیت کنونی می تواند تا 
حدی آرامش بخش باشد. با این حال، سکوت جمعی 
مرکزی  بانک  پاسخگویی  عدم  و  دولتی  مقامات 
دارند،  متعددی  ریشه های  که  وقایعی  به  نسبت 
بدون شک به گسترش بحران به جای مدیریت آن 
منجر خواهد شد. حال باید دید دولت چهاردهم در 
مواجهه با افزایش قیمت ارز و نوسانات کنونی قادر 
خواهد بود تدبیری بیاندیشد. گفته می شود تغییرات 

تازه ای در روزهای آتی در راه است.

با ورود سامانه بارشی جدید به کشور و افزایش مصرف گاز، انجام 
تعرفه پلکانی مشترکان پرمصرف زمینه ساز کاهش مصرف می شود.

باشگاه خبرنگاران جوان؛ از امروز سامانه بارشی جدیدی وارد کشور 
افزایش  برای  زمینه  که  می شود  باعث  خود  امر  همین  که  می شود 
مصرف گاز  در بخش های مختلف به ویژه در بخش خانگی و تجاری 
فراهم شود، این درحالیست که در طی روز گذشته میزان مصرف گاز 
به  بیش از 860 میلیون مترمکعب رسید که بیش از 73 درصد  آن 
در بخش خانگی و تجاری مصرف شده است. بنابراین گزارش 632 
میلیون مترمکعب گاز در بخش های بخش خانگی، تجاری و صنایع 
جزء مصرف شده است و مصرف گاز بخش خانگی در مقایسه با مدت 
مشابه پارسال، 16 درصد افزایش داشته است. در همین زمینه کوشکی 
رئیس مرکز راهبری شرکت ملی گاز ایران با بیان اینکه میزان مصرف 
گاز در ابتدای هفته گذشته به  650  میلیون متر مکعب رسید که  این 
عدد همچنان ادامه دارد به طوری که در ابتدای هفته گذشته میزان 
مصرف گاز به عدد 640 میلیون متر مکعب رسید گفت: 73 درصد از 
گاز تولیدی کشور مربوط به بخش خانگی و تجاری بوده و سهم سایر 
صنایع در مصرف گاز تنها 27 درصد بوده است. امسال نسبت به سال 
گذشته 3 تا 4 درجه دمای هوا سردتر شده است به طوری که سال 
گذشته میزان مصرف گاز به 570 میلیون متر مکعب رسیده بود و 70 
میلیون متر مکعب سال گذشته کمتر گاز مصرف کردیم. او اظهار کرد: 
امسال سرانه مصرف به علت کاستی های که وجود دارد در بخش های 
مختلف افزایش یافته است، اما در مقایسه با سال گذشته ما شاهد 
افزایش مصرف گاز در مراکز استان ها از جمله ایلام، لرستان، کرمان، 
فارس و یزد هستیم به طوری که در این مناطق میزان مصرف گاز نسبت 

به سال گذشته رشد زیادی داشته است.
رئیس مرکز راهبری شرکت ملی گاز ایران با بیان اینکه از روز شنبه 

طبق پیش بینی سازمان هواشناسی شاهد ورود سامانه بارشی جدید به 
کشور خواهیم بود گفت: روز گذشته روند دمای هوا افزایشی بود که 
همین امر باعث کاهش مصرف گاز در شبکه کشور شد و یک آمادگی 

لازم برای ورود سامانه بارشی جدید به کشور فراهم شد.
با توجه به افزایش میزان ناترازی های انرژی و همچنین با توجه به  
تشدید کاهش دمای هوا دولت تصمیم گرفت که پویش دو درجه 
کاهش دمای هوا را آغاز کند که البته آمار ها نشان می دهد  در این 

زمینه حدود 500 میلیون متر مکعب صرفه جویی شده است.
رعایت دمای محیط 18تا20 در شرایط ناترازی ضروری است

در ادامه مسعودی کارشناس انرژی در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی 
باشگاه خبرنگاران با بیان اینکه متاسفانه ناترازی انرژی در بخش های 
مختلف در طی سال های گذشته تشدید شده وامسال این ناترازی ها 
این  کنترل  برای  راهکار  تنها  گفت:  است .  یافته  بیشتری  افزایش 
ناترازی ها  صرفه جویی درمصرف انرژی از جمله گاز است که  در شرایط 
کنونی باید خانوار ها این موضوع را رعایت کنند.   وی  با بیان اینکه در 
شرایط کنونی ضروری است هم وطنان دمای محیط را روی 18 تا 21 
درجه سانتی گراد تنظیم کنند گفت: با کاهش یک درجه سانتی گراد 
از دمای محیط، می توان تا 6 درصد در مصرف گاز صرفه جویی کرد. 

همچنین با پوشیدن لباس گرم تر، می توان نیاز به گرما را کاهش داد.
کمک  هوا  دمای  کاهش 2درجه ای  پویش  اجرای  اینکه  بیان  با  او 
بسیاری کرد گفت: با انجام این پویش ما شاهد آن هستیم که میزان 

صرفه جویی در خانواده ها بسیار افزایش یافته است.
یکی دیگر از اقداماتی که زمینه ساز کاهش ناترازی ها از جمله گاز  
می شود افزایش تعرفه گاز برای مشترکان پرمصرف است چراکه آمار ها 
تجاری  مراکز  و  ویلا ها  جمله  از  پرمصرف  مشترکان  می دهد  نشان 

بیشترین میزان مصرف را داشته اند.

افزایش تعرفه گاز مشترکان پر مصرف 11 و12
در همین زمینه هم احمد بیگدلی نماینده مجلس در گفت و گو با 
خبرنگار باشگاه خبرنگاران در خصوص افزایش تعرفه گاز پلکان های 11 
و 12 به عنوان پرمصرف ترین مشترکان تصریح کرد: انصاف همین است 

که به موازات افزایش مصرف، قیمت نیز بالا برود.
هر چقدر افراد بیشتر از گاز استفاده می کنند، باید مبالغ بالاتری 
بپردازند. این یک اصل منطقی است که هر که بامش بیش، برفش 
بیشتر پرمصرف ها باید هزینه گاز مصرفی خود را بپردازند. تعرفه گذاری 
پلکانی روش درستی برای تعیین بهای گاز مصرفی خانوارهاست.   این 
نماینده مجلس  اظهار کرد: افزایش قیمت گاز تمامی مشترکان اقدام 
درستی نیست و در عوض باید به افزایش تعرفه گاز پرمصرف ها مبادرت 
کنیم.   تعرفه گذاری پلکانی شیوه موثری برای تعیین تعرفه گاز مشترکان 
است. در این شیوه، حمایت از کسانی که مصارف معقول دارند، در 
دستور کار است. کسانی که در چارچوب الگو از گاز استفاده می کنند، 
باید  پرمصرف،  و مشترکان  دارند  اختیار  یارانه ای در  قیمت  با  را  آن 
قیمت های واقعی تری بپردازند. براساس این گزارش کارشناسان بر این 
عقیده اند که قیمت های پایین دلیلی برای عدم توجه به الگوی مصرف 
است. استفاده از ابزار قیمتی می تواند در این زمینه موثر باشد؛ واقعیت 
این است که پرمصرف های انرژی در بخش خانگی اغلب از اقشار مرفه 
هستند، بنابراین، افزایش قیمت گاز باید به نحوی باشد که برایشان 
قدرت بازدارندگی داشته باشد. اگر این ابزار قیمتی کارساز نبود، باید 
از قطع گاز مشترکان بدمصرف استفاده کنیم. حال با توجه به اینکه 
دوماه از فصل زمستان و سرما باقی مانده است بنابراین صرفه جویی 
در مصرف گاز وهمچنین افزایش تعرفه های گاز مشترکان پرمصرف باید 
اجرایی شود تا شاهد کاهش بخشی از کاهش ناترازی ها در این بخش 

باشیم.

مقصر گرانی دلار کیست؟

بازپخشسریالجمشیدبسمالله!
گروه اقتصاد - چند ماه پس از آغاز به کار دولت چهاردهم، قیمت دلار، طلا و سکه در ایران افزایش قابل توجهی را تجربه کرده است. این وضعیت موجب 
شده تا برخی از نمایندگان به فکر استیضاح وزیر اقتصاد بیفتند. محمدرضا فرزین یکی از دلایل نوسانات ارزی را به سایت بن بست مرتبط دانسته است، 

در حالی که در دهه های گذشته، افرادی مانند جمشید بسم الله و وحید مظلومین عامل گرانی ارز و سکه بودند.

نقرهداغشدنمشترکانپرمصرفباافزایشتعرفهپلکانیگاز

انتشار اظهارات 
همتی درباره 
کف نرخ دلار 

در محدوده ۷3 
هزار تومان، باعث 

ایجاد التهابی 
قابل توجه در 

بازار ارز شد و 
حتی تکذیب این 
موضوع از سوی 
او نیز نتوانست 

تأثیرات منفی این 
اتفاقات را جبران 

کند

رئیس هیات عامل ایمیدرو، خواستار تقویت ارتباط دوسویه با رسانه ها برای هموار 
سازی مسیر توسعه بخش معدن و رفع چالش های این حوزه شد.

به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، محمد آقاجانلو در نشست صمیمانه و هم اندیشی 
با خبرنگاران خبرگزاری های رسمی، نقش آفرینی رسانه ها در شناساندن پتانسیل بخش 
معدن را حیاتی خواند و افزود: خبرنگاران قادرند با ارایه نقاط ضعف و قوت این حوزه، 

قانونگذاران، سیاستگذاران و دستگاه های حاکمیتی را برای تحقق اهداف یاری کنند.
وی با بیان اینکه این نشست ها با اهالی رسانه شامل تخصصی، نشریات و پایگاه های 
خبری نیز برگزار خواهد شد، گفت: رسانه ها ابزارهای متفاوتی برای معرفی بیش از پیش 

معدن و صنایع معدنی در اختیار دارند که می تواند تسهیل گر رشد این بخش باشد.
Aو به صورت موضوعی و با تشکیل کارگروه های تخصصی پیگیری کند.

وی به اهداف کلان بخش معدن اشاره کرد و گفت: هدفی که در قانون برنامه هفتم 
پیشرفت برای رشد حوزه معدن و همچنین تحقق خواسته رهبر انقلاب به منظور جایگزینی 

با درآمدهای نفتی، با همکاری تعاملی با رسانه ها، قابل دستیابی است.
معاون وزیر صمت با برشمردن توانمندی های این حوزه، اظهار داشت: بخش معدن 
و صنایع معدنی در حالی که تنها 5درصد مصرف گاز، کمتر از 2درصد از مصرف آب 
و حدود 7درصد مصرف برق کشور را دارد، اما نقش قابل توجهی در ارزآوری، ایجاد 
اشتغال، کاهش فاصله طبقاتی، جلوگیری از مهاجرت، تقویت و توسعه زیرساخت ها و 

در یک کلام توسعه کشور ایفا می کنند.
به گفته آقاجانلو، ارزش صادرات معدن و صنایع معدنی در سال گذشته از 13.6میلیارد 

دلار عبور کرد.

وی با اشاره به سرمایه گذاری شرکت های این بخش برای توسعه زیرساخت ها، گفت: 
معدن و صنایع معدنی از سال های گذشته توجه ویژه ای برای ایجاد نیروگاه ها و احداث 
خطوط انتقال آب داشته اند به طوری که تاکنون 2400مگاوات نیروگاه جدید تولید برق 
ایجاد کرده اند که با احتساب نیروگاه های قبلی، به ظرفیت 5هزار مگاوات تولید برق 

دست یافته اند.
آقاجانلو سرمایه مورد نیاز برای تحقق اهداف برنامه هفتم را 30 میلیارد دلار اعلام کرد 
و افزود: در حالی که شرکت ها باید بر جذب سرمایه برای توسعه متمرکز شوند با چالش 

های ناترازی در برق، گاز، آب و ... مواجه هستند.
وی دریافت مجوز اکتشاف را از دشواری های این حوزه دانست و گفت: توسعه معدن 
از اکتشاف آغاز می شود اما امروزه برخی شرکت ها برای اخذ مجوزهای لازم اکتشاف )به 
منظور تامین خوراک آینده(، دچار مشکلاتی هستند. معاون وزیر صمت ادامه داد: از 
سویی صدور مجوزهای بی رویه احداث واحدهای فولادی، مشکلاتی در سال های آتی 
برای تامین مواد اولیه، آب، گاز، برق، جاده و ... ایجاد می کند در حالی که برخی از این 

طرح ها از منطق اقتصادی و بازار مصرف به دور هستند.
رئیس هیات عامل ایمیدرو افزود: اکنون 50 میلیون تن ظرفیت تولید فولاد خام داریم در 
حالی که تنها حدود 30 میلیون تن فولاد در کشور تولید می شود. یه گفته وی، استفاده از 
ظرفیت های خالی، بسیاری از مشکلات تولید را برطرف می کند به شرط آنکه انرژی مورد 

نیاز در اختیار این بخش قرار گیرد.
در این نشست خبرنگاران خبرگزاری ها نیز به بیان پیشنهادهای خود به منظور تقویت 
جایگاه حوزه معدن، راهکارهای معرفی و ارایه توانمندی ها و همچنین نکات برون رفت 

از چالش ها پرداختند. افزایش تعاملات دو سویه با رسانه ها، نشان دادن ثمرات توسعه 
معدنکاری به مخاطبان به ویژه مردم مناطق معدنی، معرفی مناطق توسعه یافته معدنی 
به عنوان الگو، بهره گیری از جایگاه دانشگاه ها و استادان، تقویت همکاری ها با مراکز 
آموزشی، تعامل با هنرمندان و استفاده از زبان هنر، برگزاری رویدادهای تخصصی، 
همکاری با متخصصان و کارشناسان اقتصادی و فعالان بورس و ... از جمله پیشنهادهای 

ارایه شده نمایندگان خبرگزاری ها در این نشست صمیمانه بود.

آقاجانلو مطرح کرد
تقویتحضوررسانههادربخشمعدن؛زمینهسازتحققاهدافکلان


